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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

W trakcie dy¿uru senatorskiego przedstawiciele œrodowiska ratowników medycznych oraz rzecznik
praw pacjenta w £odzi poinformowali mnie, ¿e obecne unormowania prawne dotycz¹ce wykonywania
zawodu ratownika medycznego wymagaj¹ pilnych zmian. Ustawa z dnia 8 wrzeœnia 2006 r. o Pañstwo-
wym Ratownictwie Medycznym w zbyt w¹skim zakresie reguluje wykonywanie pracy przez ratowników
medycznych. Wiele niezmiernie istotnych zagadnieñ nie zosta³o w ustawie uwzglêdnionych.

Brakuje zw³aszcza:
– obowi¹zku ubezpieczenia ratownika medycznego od odpowiedzialnoœci cywilnej za szkody wy-

rz¹dzone podczas wykonywania czynnoœci zawodowych;
– rejestru osób uprawnionych do wykonywania zawodu ratownika medycznego;
– rozwi¹zañ prawnych sk³aniaj¹cych ratowników medycznych do doskonalenia zawodowego;
– unormowañ dotycz¹cych utworzenia samorz¹du zawodowego ratowników medycznych;
– regulacji daj¹cych podstawy do utworzenia s¹du ratowników medycznych, który móg³by rozstrzy-

gaæ o odpowiedzialnoœci dyscyplinarnej za zawinione nienale¿yte wykonywanie czynnoœci przez rato-
wnika medycznego oraz za czyny sprzeczne z zasadami etyki zawodowej lub przepisami dotycz¹cymi
wykonywania czynnoœci przez ratownika medycznego;

– regulacji prawnych umo¿liwiaj¹cych zawieszenie albo pozbawienie prawa wykonywania zawodu na
podstawie orzeczenia wydanego przez organ samorz¹du zawodowego;

– regulacji dotycz¹cych przetwarzania danych osobowych, w tym tak zwanych danych wra¿liwych,
w zwi¹zku z wykonywaniem czynnoœci zawodowych (w tym prowadzeniem dokumentacji medycznej).

Te niedostatki w obecnie obowi¹zuj¹cych przepisach ustawy o Pañstwowym Ratownictwie Medycz-
nym niepokoj¹ osoby wykonuj¹ce zawód ratownika medycznego oraz ich pracodawców. Problem ten
staje siê szczególnie istotny w obliczu bliskiego zakoñczenia przez parlament prac nad nowelizacj¹
ustawy o Pañstwowym Ratownictwie Medycznym.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pani Minister z proœb¹ o uwzglêdnienie tych uwag podczas prac nad
projektem ustawy o niektórych zawodach medycznych i zasadach uzyskiwania tytu³u specjalisty w in-
nych dziedzinach maj¹cych zastosowanie w ochronie zdrowia.
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